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PROTOKÓŁ  NR  XLIV/10 
 

z  Sesji Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą    
odbytej  27 sierpnia  2010 roku 

 
 
Zgodnie z art.  20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym  

(tj. Dz. U. z  2001 r. Nr 142 poz. 1591 z późn. zm.)  na wniosek Burmistrza Miasta  
Kostrzyna nad Odrą  - Przewodniczący Rady Miasta Marek Tatarewicz  zwołał                 
XLIV sesję Rady Miasta. 

 
W sesji Rady Miasta na ogólny stan 15 radnych, udział wzięło 11 radnych. 
(listy obecności radnych oraz gości stanowią załączniki nr 1 do niniejszego protokołu).  
 
W sesji udział wzięli Radni Rady Miasta : 
 

1. Ryszard Andrys, 
2. Aleksandra Bajor, 
3. Adam Bogdański, 
4. Bożena Gęzikiewicz, 
5. Mieczysław Jaszcz, 
6. Stefania Martynowicz, 
7. Maria Nowakowska, 
8. Piotr Tadla 
9. Marek Tatarewicz, 
10. Krzysztof Wojtala, 
11. Antoni Żołna, 

 
Ponadto w Sesji Rady Miasta udział wzięli:  
 
1. Zbigniew Biedulski   - Z-ca Burmistrza Miasta, 
2. Janina Rapacz    - Skarbnik Miasta, 
3. Zbigniew Jakubowski    - Kierownik Referatu IR, 
4. Janina Pogoda    - Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 2, 
 
 
 
Proponowany porządek obrad : 
 
1.  Sprawy  regulaminowe 

a) otwarcie sesji, 
b) przyjęcie porządku obrad. 

 2. Podjęcie uchwały w sprawach: 
a)  zmiany uchwały budżetowej Miasta Kostrzyn nad Odrą na 2010 rok (druk nr 1), 
b) zmian w podziale na stałe obwody głosowania utworzonych na terenie Miasta 

Kostrzyn nad Odrą (druk nr 2),  
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 Ad. 1 -   Sprawy  regulaminowe 
 

Przewodniczący Rady Miasta Marek Tatarewicz o godz. 12.00 dokonał 
otwarcia obrad sesji w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Kostrzyn nad Odrą.  
Przewodniczący Rady oświadczył, iż w posiedzeniu uczestniczy 9 radnych, co wobec 
ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi kworum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych  decyzji i uchwał. 
 
Następnie Przewodniczący Rady M. Tatarewicz poinformował, że kontaktował się z 
wnioskodawcą zwołania sesji – Burmistrzem Miasta, który wyraził zgodę na ujęcie w 
porządku obrad sesji dodatkowego projektu uchwały w sprawie zmian w podziale na 
stałe obwody głosowania utworzone na terenie Miasta Kostrzyn nad Odrą               
(druk nr 2). Stwierdził, że wymienioną uchwałę i tak należy podjąć w terminie do 12 
września br. 
 
Radny A. Żołna wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad sesji punktu 
dotyczącego spraw różnych. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie powyższy wniosek. Wniosek został 
przyjęty 9 głosami „za”. 
 
W związku  tym, iż nie zgłoszono więcej uwag do proponowanego porządku obrad 
sesji – Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie porządku obrad ze 
zmianą. Proponowany porządek obrad został przyjęty 9 głosami „za”. 
 
Ad. 2 - Podjęcie uchwały w sprawach :  
 
a) zmiany uchwały budżetowej Miasta Kostrzyn nad Odrą na 2010 rok (druk nr 1), 
 

Z-ca Burmistrz Z. Biedulski poinformował, iż Dyrektor Szkoły Podstawowej          
nr 2 wystąpiła z wnioskiem o przyznanie środków w ramach programu rządowego 
„Radosna szkoła”, który został pozytywnie rozpatrzony. W związku z powyższym 
ogłoszono przetarg, na który nie wpłynęła żadna oferta, a więc ponownie ogłoszono 
przetarg nieograniczony na dzień 19 sierpnia br. Do postępowania przetargowego 
zgłosiło się 2 oferentów, którzy złożyli oferty na kwoty przewyższające wysokość 
środków zaplanowanych w budżecie na ten cel, to jest 225 tys. zł. Jedna z ofert 
opiewała na 300 tys. zł., a druga - na 275 tys. zł.  

 
Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 2 Janina  Pogoda wyjaśniła, iż oferta firmy z 

Zielonej Góry wynosiła 313.309,00 zł., a oferta firmy z Poznania - 274.759,70 zł. 
 
Na obrady sesji doszła Radna S. Martynowicz, a więc stan Rady liczył 10 

radnych. 
 
Z-ca Burmistrza Z. Biedulski dodał, że w ramach programu wsparcie finansowe 

dla organów prowadzących na urządzenie szkolnych placów zabaw wynosi do 63 tys. 
850 zł lub do 115 tys. 450 zł, w zależności od liczby uczniów w klasach I-III. Dyrektor 
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Szkoły wystąpiła z wnioskiem o dofinansowanie 115 tys. 450 zł, przy udziale 
beneficjenta minimum 50%. 

 
Przewodniczący Rady M. Tatarewicz prosił o podanie kosztów Miasta w tej 

inwestycji. 
 
Z-ca Burmistrz Z. Biedulski poinformował, że koszt inwestycji wyniesie około 

275 tys. zł., minus 115 tys. dofinansowania, czyli około 160 tys. zł. 
 
Dyrektor J. Pogoda dodała, że projekt inwestycji jest droższy ze względu na 

wykonanie ogrodzenia. Zdaniem Pani Dyrektor ogrodzenie placu zabaw jest 
konieczne, czego dowodem jest bardzo dobry stan boiska Orlik przy Szkole 
Podstawowej Nr 2, które również jest ogrodzone i nadzorowane. Dodała, iż szkoła z 
własnych środków przeprowadza dwa razy w roku renowację boiska Orlik. Pani 
Dyrektor podkreśliła, iż plac zabaw również należy ogrodzić i dozorować, aby nie 
dopuścić do jego dewastacji.  

 
Przewodniczący Rady M. Tatarewicz uzupełniając wypowiedzi, wyjaśnił, że 

budowa placów zabaw przy szkołach związana jest z wprowadzeniem od 2012 roku 
obowiązku szkolnego dzieci od 6 roku życia. Dlatego też stwierdził, iż projekt jest jak 
najbardziej uzasadniony merytorycznie. Przewodniczący Rady zwrócił się również z 
pytaniem do Z-ca Burmistrza Miasta, czy nie brakuje środków na inne zadania ujęte, a 
konkretnie na drugą płytę na stadionie  MOSiR, która miało być realizowana w 
sierpniu? 

 
Na obrady sesji doszła Radna A. Bajor, a więc stan Rady liczył 11 radnych. 

 
Z-ca Burmistrza Miasta Z. Biedulski wyjaśnił, iż Komisja szacowania szkód  
popowodziowych przyznała dofinansowanie na płytę boiska. Wniosek został przesłany 
do akceptacji Komisji przy Wojewodzie Lubuskim. Dofinansowanie zadania wynosi 
80% ze środków rządu polskiego, pozostałe 20 %, czyli 10.000 zł. ze środków 
własnych, które pokryte będą z budżetu miasta, nie z deficytu.  

 
Przewodniczący Rady M. Tatarewicz stwierdził, że płyta boiska, jeśli ma być  

wykonana, to jedynie w przeciągu najbliższych 2-3 tygodni. Po tym czasie będzie 
mogła być użytkowana dopiero wiosną przyszłego roku, ze względu na cykl 
biologiczny. Przewodniczący zapytał, czy są przeszkody, aby MOSiR rozpoczął 
inwestycję, tym bardziej, że faktury nie reguluje się natychmiast . 

 
Z-ca Burmistrza Miasta Z. Biedulski stwierdził, iż nie ma żadnych przeszkód, 

aby rozpocząć inwestycję, tym bardziej, że MOSiR może regulować należności z 
własnego budżetu, do czasu otrzymania środków z budżetu miasta, a także dotacji.  

 
 
Skarbnik Miasta J. Rapacz dodała, że MOSiR posiada środki na bieżące 

utrzymanie boiska, które może zaangażować na ten cel, do podjęcia uchwały o 
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przesunięciu 10 tys. zł. między działami w budżecie miasta i wprowadzeniu 
pozostałych środków z dofinansowania. 

 
Przewodniczący Rady M. Tatarewicz zaproponował, aby ciąg dalszy dyskusji 

odbył się w sprawach różnych, gdy na obrady sesji przybędzie zaproszony Dyrektor 
MOSiR.  

 
Z-ca Burmistrza Miasta Z. Biedulski dodał, iż koszt tej inwestycji wynosi około 

50 tys. zł, a więc  nie jest konieczna cała procedura zamówień publicznych, tylko 
zapytanie o cenę. W związku powyższym ofertę można uzyskać już w okresie 3-4 dni, 
a więc inwestycję szybciej można rozpocząć.  

 
Radny P. Tadla zapytał, czy w ramach przetargu otwartego na zadanie pn. 

„Radosna szkoła” wystosowano do firm zaproszenia do składania ofert ? 
 
Dyrektor J. Pogoda wyjaśniła, że ogłoszenie o przetargu zostało zamieszczone 

na stornie internetowej Miasta Kostrzyn, na tablicy przy Urzędzie Miasta oraz przy 
Szkole Podstawowej nr 2. 

 
Radny P. Tadla dodał, iż w Kostrzynie prowadzi działalność firma BEE Polska, 

która również wykonuje place zabaw w ramach projektu „Radosna Szkoła”. Radny był 
zdania, iż zasadnym byłoby zainteresowanie złożeniem przez nich oferty, co 
zmniejszyłoby koszty i przyniosło korzyści finansowe zarówno dla inwestora, jak i dla 
Miasta. 

 
Dyrektor J. Pogoda wyjaśniła, że firma Bee Polska jest podwykonawcą firmy 

Dawar Plus, która złożyła najkorzystniejszą ofertę. Ponadto BEE Polska jest firmą, 
która tylko dostarcza urządzenia do placów zabaw. 

 
Z-ca Burmistrza Z. Biedulski uzupełniając wypowiedź Pani Dyrektor dodał, że 

wykonanie placu zabaw polega również na przygotowaniu podłoża, pracach ziemnych 
i zainstalowaniu urządzeń. 

 
Radny P. Tadla zaproponował, aby przeprowadzono rozmowy z lokalną firmą 

Bee Polska w celu zaproszenia do złożenia oferty, jeszcze przed ostatecznym 
rozstrzygnięciem przetargu. 

 
Radny M. Jaszcz był zdania, iż nie ma przeszkód, aby podjąć uchwałę o 

przyznaniu środków zgodnie z sugestią Pani Dyrektor i wystąpić z zapytaniem 
złożenia oferty. 

 
Radny P. Tadla dodał, iż jego propozycja prowadzenia rozmów z firmą BEE 

Polska nie wyklucza podjęcia uchwały, ale warto podjąć starania o zmniejszenie 
kosztów tej inwestycji. 
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Dyrektor J. Pogoda poinformowała, iż prowadziła rozmowy z firmą BEE 
Polska współpracującą z firmą Artist Sport we Wrocławiu, która nie była 
zainteresowana złożeniem oferty. Firma z Poznania nawiązała kontakt z Bee Polska i 
zleciła, jako podwykonawcy dostawę urządzeń. 

 
Przewodniczący Rady M. Tatarewicz stwierdził, iż przetarg nie został jeszcze 

rozstrzygnięty, ale termin składania ofert już minął. W związku z powyższym zapytał, 
czy jest możliwe unieważnienie przetargu, rozpoczęcie od nowa procedury 
przetargowej i wykonanie inwestycji w terminie?  

 
Kierownik Referatu Inwestycji i Remontów Zbigniew Jakubowski stwierdził, iż 

rozpoczęcie procedury przetargowej spowoduje przesunięcie terminu wykonania 
inwestycji i konsekwencji cofnięcie dofinansowania z Ministerstwa.  

 
 
Radny K. Wojtala stwierdził, że program „Radosna szkoła” obowiązuje do 

2013 roku, a więc nie ma pośpiechu w podejmowaniu uchwały i realizacji tej 
inwestycji. 

 
Skarbnik J. Rapacz wyjaśniła, że konkretne zapisy dotyczące terminu 

rozliczenia inwestycji zawarte są w umowie pomiędzy szkołą a Ministerstwem, a więc 
należałoby sprawdzić, czy jest możliwość przesunięcia terminu poprzez aneks do  
umowy.  

 
Dyrektor J. Pogoda wyjaśniła, iż raz przyznane środki przez Ministerstwo 

skutkują tym, iż dofinansowanie po raz kolejny nie będzie przyznane. Dodała, iż 
podobna sytuacja miała miejsce w Gorzowie Wlkp., gdzie Kuratorium wycofało się z 
dofinansowania trzech gorzowskich szkół, co skutkowało cofnięciem dofinansowania 
z Ministerstwa. 

 
Przewodniczący Rady M. Tatarewicz stwierdził, iż Radni wyrazili opinie, co do 

projektu uchwały, a więc zakończył dyskusję i poddał projektu uchwały pod 
głosowanie.  
Rada Miasta w obecności 11 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 11 głosami 
„za”,  – podjęła Uchwałę Nr XLIV/348/10,  która stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 
 
Na obrady sesji przybył Dyrektor MOSiR Zygmunt Mendelski. 
 
Przewodniczący Rady M. Tatarewicz poinformował, iż wcześniejsza dyskusja 

zakończyła się konkluzją, iż nie ma żadnych przeszkód, aby rozpocząć prace na płycie 
boiska. 

 
Dyrektor Z. Mendelski stwierdził, iż w ubiegłym tygodniu rozmawiał w tej 

sprawie ze Skarbnikiem Miasta oraz Naczelnikiem Wydz. GKiL. Dodał, iż jak 
najszybciej należy wystąpić z ofertą zapytania o cenę, aby rozpocząć pracę 



 6

przygotowawcze na płycie boiska, jego renowację, a następnie nasadzenie trawy, która 
potrzebuje czasu na wzrost.  Dyrektor poinformował, iż otrzymuje zgłoszenia 
dotyczące przebudowy drogi ul. Niepodległości w zakresie wykonywanego wjazdu na 
stadion MOSiR. Zdaniem Dyrektora wykonanie tylko jednego wjazdu przez parking 
uniemożliwi dotarcie karetki  na teren stadionu, dlatego też konieczne jest wykonanie 
dodatkowego wjazdu, tak jak było dotychczas. 

 
Przewodniczący Rady M. Tatarewicz zaproponował, aby powyższy temat 

poruszyć w sprawach różnych. Podsumowując dyskusję w sprawie remontu płyty 
boiska stwierdził, iż na podstawie dzisiejszych wypowiedzi nie ma przeszkód, aby 
rozstrzygnąć przetarg i w miesiącu wrześniu rozpocząć prace na terenie boiska.  

 
b) zmian w podziale na stałe obwody głosowania utworzonych na terenie Miasta 

Kostrzyn nad Odrą (druk nr 2),  
 

Przewodniczący Rady M. Tatarewicz uzasadnił, że projekt uchwały jest 
konsekwencją podjęcia uchwały w sprawie zmian w podziale Miasta na okręgi 
wyborcze. Dokonując podziału miasta na obwody zastanawiano się nad przypisaniem 
mieszkańców ul. Jana Pawła II do lokalu wyborczego w Muzeum Przyrodniczym.            
W związku z tym, iż w tym lokalu liczba mieszkańców wynosi prawie 3 tys. 
zaproponowano przypisanie tych mieszkańców do lokalu wyborczego w Zespole 
Szkół, którego odległość jest porównywalna do dotychczasowego lokalu. 

 
Sekretarz Miasta Anna Suska dodała, że mieszkańcy ul. Lipowej dotychczas 

korzystali z lokalu wyborczego w Przedszkolu Miejskim Nr 2, a w projekcie uchwały 
zaproponowano zmianę lokalu na Gimnazjum Nr 2, w bezpośrednim sąsiedztwie ul. 
Lipowej. 

 
  

Rada Miasta w obecności 11 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 11 głosami 
„za”,  – podjęła Uchwałę Nr XLIV/349/10,  która stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
 
Ad. 2 – Sprawy różne. 
 
 
Radny A. Bogdański poinformował, iż przeprowadzono badania wad postawy, z 
których wynika, że aż u 95% dzieci wykryto wady postawy. Radny zwrócił się o 
zastanowienie się nad tym problemem, ponieważ szkoły wycofują się z prowadzenia 
zajęć korekcyjnych z powodu braku środków. Kolejną sprawą poruszoną przez 
Radnego była elewacja Szkoły Podstawowej nr 4, która wymaga wykonania  
poprawek (przebicia, niedomalowane powierzchnie), a także wykonania opierzenia na 
budynku głównym, ponieważ występują zacieki i ubytki w nowej elewacji. 
 
Kierownik Referatu Inwestycji i Remontów Z. Jakubowski wyjaśnił, że wykonawca 
ponownie pomalował ściany, co było zgłaszane przez Dyrektora, poza drobnymi 
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usterkami, których jeszcze nie wykonał. Dodał, że opierzenie dachu było wykonane 5 
lat temu, a więc nie było ujęte w ramach tej inwestycji. 

 
Radny A. Bogdański nadmienił, iż Komisja Spraw Społecznych w dniu 30 sierpnia br. 
odbędzie wyjazdowe posiedzenie po placówkach oświatowo-wychowawczych w celu  
zapoznania się ze stanem przygotowania do rozpoczęcia roku szkolnego, a także 
wykonanymi pracami w szkołach. 
 
Radny A. Żołna również zwrócił uwagę na pilne wykonanie płyty boiska, a także 
przebudowę dojazdów z ul. Niepodległości do stadionu. Ponadto zasygnalizował 
uwagi mieszkańców na temat złego stanu drogi ul. Cmentarnej, która miała być 
remontowana, a została wycofana z realizacji. Obecnie na ulicy są wertepy i dziury, 
które zasypywane są resztkami  gruzu, a i tak ulica jest nieprzejezdna. Zdaniem 
Radnego należy wrócić do tego tematu i rozwiązać problem.  
 
Radny P. Tadla stwierdził, iż problem dojazdu do stadionu należy rozwiązać na etapie 
prowadzonych prac nad przebudową tej drogi. 
 
Kierownik Z. Jakubowski wyjaśnił, iż zgodnie z projektem wykonano tylko jeden 
wjazd na stadion, ponieważ przebudowując drogę wykonano dodatkowy pas do prawo 
skrętu, przez który nie można dokonać wjazdu na stadion. Dodał, iż nie można 
wykonać wjazdu z ul. Niepodległości naprzeciw bramy stadionu, bo wówczas  
pojazdy przecinałyby dwie drogi. Kolejnym krokiem jest przeprojektowanie drogi, tak 
aby wykonać wjazd z ul. Sybiraków, co nie jest ujęte w finansowaniu realizowanego 
projektu. 
 
Radny P. Tadla wyraził zdziwienie, że przy projektowaniu przebudowy drogi nie 
zaplanowano jednoczesnego wykonania rozwiązań przy parkingu. 
 
Kierownik Z. Jakubowski wyjaśnił, że wjazd z parkingu będzie możliwy na stadion po 
usypaniu i wyrównaniu nawierzchni z krawężnikiem. 
 
Dyrektor Z. Mendelski stwierdził, iż na chwilę obecną nie ma żadnego wjazdu, są 
bardzo wysokie krawężniki od strony ul. Sybiraków i Niepodległości, a jedyny wlot na 
stadion możliwy jest przed przejazdem kolejowym. Zdaniem Dyrektora ze względów 
bezpieczeństwa należało wykonać wjazd na wprost bramy wjazdowej na stadion, a nie 
poprzez parking, na którym nie ma wyznaczonej drogi. 
 
Radny R. Andrys stwierdził, iż dokumentacja była przygotowana kilka lat temu, a 
więc Dyrektor mógł wcześniej zainteresować się projektem i zgłaszać uwagi do Wydz. 
Inwestycji w Urzędzie Miasta. 
 
Dyrektor Z. Mendelski wyjaśnił, iż informację o planowanych pracach otrzymał 
dopiero w marcu br. Zdaniem Dyrektora do  jego kompetencji należą sprawy 
dotyczące problemów związanych z obiektem sportowym, a nie projektowanie 
rozwiązań komunikacyjnych. 
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Przewodniczący Rady M. Tatarewicz zapytał, czy Miasto, jako inwestor uzgadniało 
ten projekt z bezpośrednim sąsiadem drogi, czyli MOSiR? 
 
Kierownik Z. Jakubowski wyjaśnił, iż projektant dokonał uzgodnień z Miastem i 
prywatnymi posesjami sąsiadującymi z drogą. 
 
Radny P. Tadla stwierdził, iż należy zrobić wszystko, aby w trakcie realizacji 
inwestycji  dostosować parking do potrzeb parkujących i przejeżdżających pojazdów, 
ponieważ inne rozwiązania na tym etapie nie są możliwe. Radny zapytał o wysokość 
obniżenia wjazdu pod wiaduktem? 
 
Kierownik Z. Jakubowski odpowiedział, że wjazd pod wiaduktem będzie obniżony o 
10-15 cm. 
 
Radny P. Tadla zgłosił wniosek w sprawie naprawy zapadającej się studzienki na ul. 
Głównej  od strony ul. Jana Pawła II. 
 
Radna M. Nowakowska wnioskowała o udrożnienie studzienek kanalizacyjnych na 
Os. Słowiańskim nr 3-4 i nr 5-6. 
 
W związku z tym, że porządek obrad XLIV sesji Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą                     
został wyczerpany - Przewodniczący Rady Miasta Marek Tatarewicz  zamknął obrady 
o godzinie 12.50. 
 
 
Protokołowała :     Przewodniczący  Rady Miasta 
 
R. Luszawska      Marek Tatarewicz 
 
 

 


